
       Bielsko-Biała, dnia 19.09.2024r 

 

Protokół 1/2024 

Z pierwszego posiedzenia lokalnego zespołu do spraw lasów o wiodącej funkcji 

społecznej wokół miasta Bielsko-Biała, które odbyło się w dniu 19.09.2024  

w godzinach 15:30-20:00 

 

Zespół Moderatorek fundacji Think Tank Miasto 

     • Rozpoczęcie spotkania, przywitanie uczestników. 

Marek Czader Przewodniczący Zespołu 

     • Wprowadzenie dotyczące funkcjonowania zespołu. 

Anna Pikus DGLP  

• Przekazanie informacji dotyczących Ogólnopolskiej      Narady  o Lasach oraz 

o poleceniach MKiŚ. 

Robert Pabian Dyrektor RDLP Katowice 

     • Przedstawienie decyzji powołującej członków Zespołu ds. Lasów Społecznych 

wokół Bielska-Białej. 

 

Pan Jacek Zachara 

Przedstawiciele strony społecznej nie akceptują dodatkowej osoby, 

przedstawiciela Towarzystwa Miłośników Jaworza w składzie zespołu po stronie 

społecznej.            

Pan Dyrektor RDLP Robert Pabian 

Wyjaśnienie sytuacji, wprowadzone Zarządzenie Dyrektora DGLP nr 114 w 

sprawie powołania lokalnych zespołów do spraw lasów o wiodącej funkcji społecznej 

wokół miast Bielsko-Biała i Kielce reguluje kto ma wchodzić w skład zespołów ds. 

lasów społecznych. Zgodnie z nim skład osobowy zespołu ma zasilić przedstawiciel 

instytucji, która ma związek z Lasami Państwowymi. W ślad za tym została 

wprowadzona Decyzja Dyrektora RDLP, która powołała w skład zespołu po stronie 

lokalnych organizacji społecznych przedstawiciela Towarzystwa Miłośników Jaworza, 

na wniosek wójta Jaworza, dla wyrównania proporcji. Zgodnie z wcześniejszymi 

uzgodnieniami stron w zespole ma być równowaga stron, według początkowych 

założeń miało być to 10 na 10 osób, będzie 11 na 11. Dodatkowa osoba reprezentuje 

stronę społeczną, co powinno wzmocnić ten zespół. Od decyzji można odwołać się do 

Dyrektora DGLP. 

Pan Jacek Zachara 

To jest naruszenie umówionych zasad, bo przedstawiciel Towarzystwa 

Miłośników Jaworza to osoba spoza naboru i rekrutacji członków strony społecznej, 

która była w sposób transparentny przeprowadzona. Zgodnie z ustaleniami 

trójstronnymi strona społeczna jak i leśna liczy po 10 os. W ramach przeprowadzonego 

procesu wyłonienia strony społecznej w oparciu o kryteria wyłoniono w kolejności 

osoby, a miejsce 11 przypada innemu kandydatowi. Przedstawiciel Towarzystwa 

Miłośników Jaworza zajął miejsce 13. W związku z ograniczeniem liczby do 10 

reprezentantów osoby od miejsca 11 zostały odrzucone. Przyjęcie do zespołu 

kandydata, który uzyskał mniejszą liczbę punktów jest niezrozumiałe i niesprawiedliwe 

dla innych kandydatów.. 

Facylitator Joanna Mędrzecka-Stefańska  



Jeżeli jest poczucie, że zostały złamane zasady, to jest propozycja, aby dodatkowa 

osoba została przedstawicielem samorządu gminy Jaworze 

Pani Renata Lejawka 

Na spotkaniach roboczych ustalono, ż     e strony będą reprezentowały składy 

10 osobowe 10 na 10 i stanowisko strony społecznej jest takie, aby taki układ pozostał. 

Jeżeli ma być 11 przedstawicieli stron, to do strony społecznej powinna trafić kolejna 

osoba z przeprowadzonego naboru. 

Pani Magdalena Madzia 

Poparcie poprzedniej wypowiedzi. 

Wójt Gminy Jaworze Pani Anna Skotnicka-Nędzka 

Dodatkowa osoba to przedstawiciel strony społecznej 

Pan Bartłomiej Czader 

Bardzo ucieszył się z możliwości uczestniczenia w takim zespole, ale nie 

zdawał sobie sprawy, że może to spowodować problemy i jeżeli będzie taka potrzeba 

to może sam zrezygnować z członkostwa w zespole. 

Pan Dyrektor RDLP Robert Pabian 

Propozycja, aby sprawę przemyśleć, dać sobie czas na zastanowienie i na 

następnym spotkaniu podjąć decyzję. 

Pan Zastępca Dyrektora RDLP Marek Czader 

Jeżeli propozycja budzi wątpliwości, to może rozwiązaniem byłoby dodatkową 

osobę włączyć jako drugiego przedstawiciela reprezentującego gminę Jaworze lub 

jako obserwatora bez prawa głosu. 

Pani Renata Lejawka 

Akceptowalny mógłby być udział tej osoby jako obserwatora. 

Facylitator Joanna Mędrzecka-Stefańska  

Przyjmujemy rozwiązanie, że dodatkowa osoba jest obserwatorem i nie ma 

prawa głosowania. 

 

Pan Dyrektor RDLP Robert Pabian 

Przedstawienie prezentacji stanowiska LP 

Plan Urządzania Lasu zobowiązuje nadleśniczego do realizowania określonych 

zadań, podlega prognozie przed rozpoczęciem i po zakończeniu. Postępujące zmiany 

klimatu, zjawiska klęskowe, drzewostany nie nadążają     za zmianami. Należy to 

wszystko brać pod uwagę przy formułowaniu rozmiaru, wielkości lasów społecznych  

i tego co będzie w nich można robić. Ważne są zasady dialogu, partycypacji, często 

brakuje dobrej woli. Priorytet lasów społecznych to trwałość i stabilność lasu. kluczowe 

to opracowanie propozycji lokalizacji lasów społecznych i opracowanie odpowiednich 

modyfikacji w gospodarowaniu na tych obszarach. Plan Urządzania Lasu dla 

Nadleśnictwa Bielsko będzie już niedługo ponownie opracowywany i już teraz 

zapraszamy do współpracy przy jego powstawaniu. 

Lasy społeczne to nie jest nic nowego już dziś w wielu miejscach są ścieżki 

edukacyjne, rowerowe, konne, wiele urządzeń infrastruktury turystycznej. To co dziś 

próbujemy zrobić to bardziej sformalizowanie czegoś co istnieje. Lasy społeczne 

potrzebują gospodarza – śmieci, bezpieczeństwo, różnorodność oczekiwań.  

„Czy chciałbyś zarządzać lasami społecznymi biorąc za to odpowiedzialność” warto 

zastanowić się nad tym stwierdzeniem gdyby doszło do sytuacji, że lasem zarządza 

ktoś inny niż leśnicy.   



 

Facylitator Joanna Mędrzecka-Stefańska  

Przyjęcie zasad pracy zespołu, w teczkach na stołach przygotowano materiały 

i m.in. dokument „Ramowy regulamin prac lokalnego zespołu do spraw lasów  

o wiodącej funkcji społecznej wokół miasta Bielsko-Biała” ten dokument jest wspólną 

propozycją sztabu roboczego (po 2 osoby z samorządu, leśników, społeczników). Dla 

osób które nie zdążyły się z nim zapoznać propozycją przerwy 5min na czas 

ewentualnego zapoznania się z treścią. 

Pani Magdalena Madzia 

Podziękowanie dla zespołu, docenienie atmosfery pracy zespołu, że jest 

możliwość rozmowy prowadzenia wspólnego dialogu na wysokim poziomie. Mamy 

zebrane uwagi jako propozycje zmian i zależy nam, aby nie było niedomówień, aby 

proces przebiegał sprawnie a także aby nie eskalować zbędnych emocji. 

Chcemy aby strona obserwatorska również miała prawo głosu. 

Przedłożono członkom zespołu uwagi i rekomendacje do procesu facylitacji.  

Facylitator Joanna Mędrzecka-Stefańska  

Pięć minut przerwy aby zebrani mogli zapoznać się z uwagami  

i rekomendacjami do      procesu i facylitacji. 

Pani Magdalena Madzia 

Przekazanie prowadzącym propozycję zmian regulaminu 

4 pkt skład zespołu 11 strona leśna, 11 strona społeczna, 6 przedstawicieli 

samorządów, 3pkt bez zmian. Razem zespół stanowią 34 osoby. 

Propozycja do 5 obserwatorów, zgłaszani na dwa dni przed spotkaniem operatorowi 

procesu, osoby te będą miały możliwość krótkich do 2 min wypowiedzi. Pełna 

dowolność zgłaszania osób, pierwszeństwo dla osób nowych, starających się o udział 

po raz pierwszy. 

Pan Szymon Twardak 

Propozycja aby utworzyć w tym celu skrzynkę e-mailową 

Pani Magdalena Madzia 

Propozycja aby zgłoszenia wpływały na jeden e-mail,  z rejestracją wpływów na 

dysku sieciowym      do wiadomości / wglądu wszystkich      ze sztabu. 

Pan Zastępca Dyrektora RDLP Marek Czader 

Propozycja, aby zgłoszenia wpływały na e-mail RDLP Katowice 

Pani Renata Lejawka 

Propozycja, aby powołać prezydium zespołu z przewodniczącym, 

współprzewodniczącym każdej ze stron. Tak aby sprawnie przeprowadzać proces 

organizacyjnie, zarządczo. 

Naukowcy, eksperci nie są stroną, ale są członkami zespołu. 

Pan Zdzisław Spendel BUiGL 

Bardzo miła atmosfera do rozmów. 

Pani Renata Lejawka 

Proces funkcjonowania zespołu ma być transparentny, bardzo dużo osób jest 

zainteresowana tym wydarzeniem, dlatego spotkania powinny być rejestrowane 

zapisem audio i video, tak by każdy miał wgląd do pracy zespołu. Zwłaszcza 

wypowiedzi ekspertów powinny być rejestrowane. Osoby zgłaszające się do zespołu 

liczą się z publicznymi wystąpieniami lub pełnią funkcje publiczne, co wiąże się 

automatycznie ze zgodą na rejestrację ich pracy.  



Pan Zdzisław Spendel BUiGL 

Aby spotkanie mogło być nagrywane wszyscy muszą wyrazić na to zgodę. 

Facylitator Anna Wieczorek 

Propozycja, aby każde spotkanie było rejestrowane AV i upubliczniane, oprócz 

spotkań warsztatowych, nie musi być online. 

Pani Izabela Pigan 

Ważne, aby ustalić kto zabezpiecza nagrania, kto upublicznia i aby każdy 

uczestnik  wyraził zgodę na nagrywanie. 

Pani Magdalena Madzia 

Sprawę sprzętu i organizacji procesu nagrywania AV pozostawić 

organizatorom, zapis spotkań oprócz części warsztatowej. Obserwatorzy i eksperci 

będą wcześniej powiadamiani o  fakcie rejestrowania      spotkań. 

Pani Anna Pikus DGLP 

Zapis regulaminu pkt 29, czy uczestnikom przysługuje prawo odwołania do 

MKiŚ 

Pani Magdalena Madzia 

Furtka odwołania do MKiŚ możliwość na piśmie na bazie protokołu 

rozbieżności. 

Pani Renata Lejawka  

w związku z tym że w skład zespołu nie został powołany przedstawiciel MKIS 

ani władz wojewódzkich, została zapisana      możliwość      odwoławcza do MKIŚ na 

każdym etapie procesu i przysługująca każdemu członkowi zespołu.  

Pan Grzegorz Janas RDLP Katowice 

Pkt 29 zamienić na „przysługuje możliwość zgłoszenia uwag”, „członkom 

zespołu przysługuje prawo zgłoszenia uwag do MKiŚ na każdym etapie tego procesu 

Facylitator Joanna Mędrzecka-Stefańska  

Przerwa 10 min 

Pan Michał Sztandera Nadleśnictwo Bielsko 

Propozycja przyjęcia regulaminu, a sprawę rejestracji AV poddać pod 

głosowanie.       

Facylitator Joanna Mędrzecka-Stefańska  

Powołanie komisji skrutacyjnej: LP-Liliana Armatys, Strona Społeczna- Marek 

Sztefko, Samorządy- Danuta Przybyło 

Pan Adam Jurzykowski RDOŚ Katowice 

Do ustalenia mamy czy RDOŚ jest traktowany jako organ opiniodawczy bez 

prawa do głosowania czy z prawem do głosowania 

Pan Zastępca Dyrektora RDLP Marek Czader 

Problem nie istnieje, gdyż RDOŚ jako instytucja jest w stronie leśnej, z prawem 

do głosowania 

Pani Danuta Przybyło Urząd m Bielsko-Biała 

RDOŚ równorzędny jak eksperci 

 

Pani Anna Pikus DGLP 

Zgodnie z zarządzeniem DGLP, RDOŚ jako członek zespołu 

Pan dr Jerzy Parusel      

Zasady należy doprowadzić do spójności w stosunku do zarządzenia DGLP 

Pan Grzegorz Janas RDLP Katowice 



Mamy 3 strony w zespole, eksperci i RDOŚ to nie strona. Zasady głosowania 

to min. 50% uczestników każdej ze stron i min. 50% wszystkich w zespole 

Facylitator Joanna Mędrzecka-Stefańska  

Należy uaktualnić tabelę z ze składem zespołu – 11 Lp, 11 str.społ., 6 

samorządy, eksperci oraz RDOŚ 6 

Operator procesu przygotuje się na następne spotkanie do rejestracji AV, a głosowanie 

nad tym czy nagrywać lub nie odbędzie się na początku następnego spotkania. 

Pan Grzegorz Janas RDLP Katowice 

Pkt 5 regulaminu propozycja brzmienia „które chcą być obserwatorem” 

Wątpliwości do pkt 24 –wskazania będą poddane konsultacjom społecznym na 

21 dni (korekta), zmienić na „przed skierowaniem do MKiŚ” 

Pani Magdalena Madzia 

Zapis ten był zaproponowany przez      stron     ę leśną 

Pan Zastępca Dyrektora RDLP Marek Czader 

Strona leśna jest w stanie zrezygnować z tego zapisu 

Facylitator Joanna Mędrzecka-Stefańska  

Pkt 24 „zespół będzie rekomendował do MKiŚ o przeprowadzenie konsultacji 

społecznych. Kworum to co najmniej 50% każdej strony i co najmniej 50% całego 

zespołu, strony mamy 3. 

Pan Grzegorz Janas RDLP Katowice 

Dodatkowe poprawki i propozycja, aby regulamin po korektach przesłać do 

członków zespołu, aby była możliwość zapoznania się z nim ponownie. 

Facylitator Joanna Mędrzecka-Stefańska  

Zadania facylitatora to: udzielanie głosu, realizacja przyjętego harmonogramu, 

regulacja rozpoczęcia i zakończenia wypowiedzi, pilnowanie czasu wypowiedzi,  

Umowa o zakończeniu spotkań o określonym czasie, chyba, że wszyscy jednogłośnie 

zdecydują o przedłużeniu spotkania 

Pani Magdalena Madzia 

Właściwa kolejność wypowiedzi, naprzemiennie, A-B-C i druga kolejka 

Do ustalenia pozostaje ile głosów i ile czasu maja trwać 

Pani Liliana Armatys RDLP Katowice 

Jeżeli w dyskusji są argumenty to rozmawiamy, jeżeli przedstawiane racje się 

kończą ustaje dyskusja i należy głosować 

Pan Michał Sztandera Nadleśnictwo Bielsko 

Propozycja aby w spotkaniach mogły uczestniczyć 2 osoby techniczne do 

obsługi 

Pan Zastępca Dyrektora RDLP Marek Czader 

W zarządzeniu DGLP nr 114 jest zapis, że spotkania zespołu ds. lasów 

społecznych powinny odbywać się poza siedzibą nadleśnictwa, w związku z tym 

musimy podjąć decyzję odnośnie kolejnych spotkań 

Przedstawiciele gmin Kozy, Bielsko-Biała, Wilkowice, Jaworze – są zdania, że 

spotkania mogą jak najbardziej odbywać się w siedzibie nadleśnictwa, jednocześnie 

deklarują ewentualną pomoc w udostępnieniu sali na spotkania w budynkach 

należących do poszczególnych gmin. 

Przedstawiciele lasów- deklarują pełną otwartość w udostępnieniu sali w siedzibie 

Nadleśnictwa Bielsko. 



Przedstawiciele strony społecznej dopuszczają możliwość spotkań w siedzibie 

nadleśnictwa pod warunkiem, że spotkania będą odbywały się w niezależnej 

atmosferze. 

Na podsumowanie wątku wszyscy jednogłośnie wyrazili zgodę, że kolejne spotkanie 

zespołu odbędzie się w siedzibie Nadleśnictwa Bielsko. 

 

Pani Anna Pikus DGLP 

Prośba o wyrozumiałość dla pracowników lasów państwowych, odnośnie 

szybkości udzielania odpowiedzi na korespondencję, ponieważ pracownicy są bardzo 

obciążeni i mają wiele innych obowiązków służbowych 

Pan Grzegorz Janas RDLP Katowice 

W przypadku przewidywanego opóźnienia w odpowiedzi na korespondencję, 

będziemy informować o opóźnieniach 

Pani Renata Lejawka 

Jak do tej pory Lasy Państwowe szybko odpowiadały na korespondencję i nie 

było z tym problemu. Zakłócenia dotyczyły komunikacji z zespołem moderującym  

i niejednoznacznej reakcji  ze strony samorządowej. 

Pani Danuta Przybyło Urząd m Bielsko-Biała 

Nieodebrana poczta w urzędzie wynikała ostatnio z okresu urlopowego, a także 

obciążeniem pracą bo występowały sytuacje klęskowe. 

Pan Zastępca Dyrektora RDLP Marek Czader 

Ponoszenie kosztów strony eksperckiej jest określone w zarządzeniu DGLP, 

wymagane jest jeszcze dokonanie rozpoznania od strony księgowej. Zostanie to 

wyjaśnione. 

Cały obecny zespół dokonał jednogłośnie wyboru trzyosobowego prezydium zespołu 

w osobach: 

 Marek Czader- przewodniczący, strona leśna; 

 Danuta Przybyło- współprzewodnicząca, strona samorządowa;  

Jolanta Kasprzyk- współprzewodnicząca, strona społeczna 

Facylitator Anna Wieczorek 

Na następnym spotkaniu odbędzie się głosowanie w sprawie rejestracji obrazu 

i dźwięku AV, a także przedstawiona zostanie prezentacja strony społecznej. 

Pani Magdalena Madzia 

Propozycja aby eksperci byli również stroną i aby liczyć ich do kworum 

Pan Zastępca Dyrektora RDLP Marek Czader 

Propozycja aby nie zmieniać wcześniejszych ustaleń, pozostawić ekspertów jako 

bezstronnych 

Facylitator Joanna Mędrzecka-Stefańska  

Na początku następnego spotkania nastąpi przyjęcie regulaminu pracy zespołu 

Data kolejnego spotkania 3.10.2024, zwyczajowo spotkania będą odbywały się  

w czwartki w godzinach 15:30-19:00, kolejne planowane jest na 17.10.2024r 

(prezydium jeszcze potwierdzi) 

Pani Renata Lejawka: 

reprezentant UM Bielsko-BIała, został skorygowany na wniosek RDLP, ze 

względu potencjalny konflikt  wynikający z jego aktywności w organizacjach 

społecznych. 

Natomiast, dziś reprezentant UG Jaworze, został zaakceptowany przez Zespół w tym 



RDLP mimo ewidentniejszej (potwierdzonej pisemną deklaracją poparcia na rzecz 

Inicjatywy Las Wokół Miast) aktywności w organizacjach społecznych. Rozumiem, że 

nie ma już przeciwwskazań wystosowanych do przedstawiciela UM BB. Dla równego 

traktowania oczekujemy wycofania zastrzeżeń do reprezentanta UM BB. 

Pani Renata Lejawka 

Głos w sprawie pilnego zorganizowania wspólnej przestrzeni dyskowej 

Pani Liliana Armatys RDLP Katowice 

Propozycja aby prezydium zajęło się zapewnieniem wspólnej przestrzeni 

dyskowej na serwerze LP. 

Pani Magdalena Madzia 

Posiadamy informację, że GDLP prowadzi działania w sprawie udostępnienie 

przestrzeni dyskowej 
 

Na tym spotkanie zakończono. 

Załączniki: 

1 lista obecności 

2 zasady 

3 uwagi do procesu 

4 prezentacja RDLP 

5 Polecenie MKIS 

6 Decyzja RDLP powołanie składu 

7 Zarządzenie DGLP 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


